

# 目錄

---

- 大融合——從歷史發展條件看華文文壇成爲世界  
最大文壇之可能…………… 痲 弦 1
- 陳映真報導文學論研究…………… 黃 翔 27
- 從文人畫筆墨與畫論談王國維「古雅」說…………… 佘佳燕 87
- 談卞之琳詩歌中的沉思者形象——以〈幾個人〉、  
〈古城的心〉、〈白螺殼〉爲例…………… 李蕙如 123
- 臺灣當代男同志散文的慾望書寫…………… 李東霖 145
- 永恆的鄉愁——論羅智成的夢想詩學…………… 鄭智仁 197
- 試論陶里的澳門地誌詩書寫…………… 余少君 237

# Contents

---

## Sinophone Literatures and Culture

- Big Fusion—From the Condition of History to See the Possibility of Being World’s Greatest Literary Circles**  
..... Xian Ya 1
- The Study of Chen Ying-zhen’s Theory of Reportage**  
..... Hsiang Huang 28
- Study on the “Classic Elegance” Theory of Wang Guo-Wei from the Literati Paintings and Painting Theories**  
..... Chia-En Shoi 88
- Discusses in the Meditator Image of Bian Zhilin’s Poetry—Taking “Several People,” “The Heart of the Old City,” “White Spiral Shell” as Examples**  
..... Hui-Ru Lee 125
- The Depiction of Desire in Gay Proses in Contemporary Taiwan**  
..... Tung-Lin Lee 147
- Eternal Nostalgia—Discussion on Luo Chi-cheng's Poetics of Reverie**  
..... Chih-Jen Cheng 198
- Discussion on Tao Li's Topographical Poem in Macau**  
..... Sio-Kuan Iu 238